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Miljøministerens besvarelse af spørgsmål nr. 256 stillet af Folketingets 
Miljø- og Planlægningsudvalg. 
 
 
Spørgsmål 256 
”Miljøministeriet har netop afrapporteret Risikovurderingen (en del af vand-
rammedirektivets basisanalyse) til EU-kommissionen. Heri findes amternes 
vurderinger af, om deres vandområder når at opfylde deres nuværende mil-
jømål i 2015 eller om de havner i risiko-gruppen, hvor opfyldelse i 2015 er 
tvivlsom. Amternes vurderinger er imidlertid ikke baseret på så mange kvali-
tetselementer, som en vurdering efter vandrammedirektivet ville kræve. Er 
det ministerens vurdering, at der ville have været flere eller færre vandom-
råder i risikogruppen, hvis amterne havde anvendt vandrammedirektivets 
bedømmelsesmetode, hvorefter målopfyldelse kræver alle direktivets kvali-
tetselementer opfyldt samtidigt?” 
 
Svar 
EU-Kommissionen har erkendt, at den første basisanalyse kun kan gen-
nemføres på basis af foreløbige miljømål. I overensstemmelse hermed er 
den første danske risikoanalyse baseret på de målsætningssystemer, som i 
mange år har ligget til grund for den omfattende danske planlægning, ind-
sats og overvågning af vandmiljøet. Amterne, som har gennemført den nye 
risikovurdering, har i stort omfang deltaget i dette arbejde gennem mange 
år.  
 
Jævnfør min besvarelse af spørgsmål 252, er det ikke muligt på nuværende 
tidspunkt konkret at vurdere, om anvendelsen af flere kvalitetselementer 
ville have ændret resultatet af risikovurderingen.  
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